
 

 

Slová evanjelistu Lukáša nám podávajú jedno podobenstvo, 
ktoré veľmi dobre poznáme. Vedeli by sme ho možno prerozprá-
vať, ale rozumieme aj tomu, čo nám chce povedať? Čo z neho 
vyplýva? V období po maturitách a po iných rôznych skúškach 
v školách, ako monitor u deviatakov, sa stále 
pri výsledkoch viac a viac hovorí o tom, že 
deti alebo teda žiaci a študenti, aby som ich 
neurazil, nevedia čítať s porozumením. Oni 
prečítajú krátky úryvok z textu, ale keď sa 
ich opýtate na konkrétnu otázku, konkrétnu 
vec, tak tápajú a nevedia jednoznačne odpo-
vedať. 

Otázkou, či aj chápeme zmysel tohto po-
dobenstva, som vás nechcel uraziť ani pouká-
zať na to, či viete alebo neviete čítať 
s porozumením. Lebo podobenstvo je len 
obrazom. Obrazom, ktorý potrebuje vysvetle-
nie, alebo veľmi bystrého poslucháča, ktoré-
mu to veľmi dobre páli. A tu ste sa teraz 
možno zarazili a v duchu si povedali, že nie-
ktoré podobenstvá poznáte naspamäť, viete 
ich prerozprávať, ale neviete veľmi dobre 
povedať ich význam. Ale nie je to žiadna 
hanba, ani niečo zlé. A už vôbec to nie je niečo, za čo by sa člo-
vek mal hanbiť, alebo sa k tomu nepriznávať. Lebo Božie slovo 
jasne hovorí, že ani samotní učeníci nerozumeli slovám Pána 
Ježiša. Boli dennodenne s Majstrom a Učiteľom, ale niektoré 
veci im zostali akoby zahalené. Krásne sa to nazýva trinástou 

komnatou. A ak sa použije takéto spojenie, vtedy vieme, že je to 
niečo, o čom ten človek veľa nehovorí, čo si necháva pre seba, 
alebo len pre veľmi úzky okruh poslucháčov, a to veľmi blízkych 
priateľov. Učeníci sami často pristupujú za Ježišom 

s požiadavkou, aby im vysvetlil, o čom to 
v tom podobenstve vlastne hovoril. Jednodu-
cho, oni chceli poznať tú pointu, ktorá žiaľ aj 
im zostala zahalená. A v Božom slove nachá-
dzame aj zmienku o tom, že už keď boli uče-
níci sami so svojím Pánom, vtedy im Ježiš 
vykladal, čo tým podobenstvom – obrazom 
myslel. Čo bolo zmyslom Jeho slov. Až vtedy 
to mohli učeníci naplno pochopiť – až keď im 
to Boží Syn rozdelil na drobné. 
Určite ste sa už bratia a sestry stretli 
s pozvaním. Dostali ste pozvánku, kde vás 
niekto volal na nejakú udalosť. Ten človek si 
prial, aby ste prijali pozvanie a on sa tak mo-
hol tešiť vašej spoločnosti. A pozvánky na-
chádzame aj na kultúrne akcie, alebo na výle-
ty do prírody, alebo na predvádzacie akcie, 
kde dokonca dostaneme aj niečo zadarmo, 
aspoň tak to na tom letáku väčšinou píšu. 

Moderný svet so svojimi technologickými vymoženosťami ponú-
ka naozaj originálne, ale v prvom rade masové pozvania na naj-
rôznejšie akcie. Slová podobenstva tiež rátajú s tým, že poverený 
sluha doručil všetkým pozvaným ľuďom pozvánku. Jedine tak 
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Vážne pozvanie 

 „On mu však povedal: jeden človek pripravil veľkú večeru a pozval mnohých. V hodine večere poslal sluhu, aby po-
vedal pozvaným: poďte, lebo už je (všetko) hotové! Ale všetci začali sa jednomyseľne vyhovárať. Prvý mu povedal: 
pole som kúpil, musím ísť a obzrieť si ho; prosím ťa, vyhovor ma. Druhý povedal: päť párov volov som kúpil a idem 
ich vyskúšať; prosím ťa, vyhovor ma. Iný zas povedal: oženil som sa, a preto nemôžem prísť. Keď sa sluha vrátil, 
oznámil to pánovi. Vtedy rozhneval sa pán domu a povedal sluhovi: vyjdi rýchlo na cesty a ulice mesta a priveď sem 
chudobných, mrzákov, slepých a chromých. Sluha povedal: pane, stalo sa, ako si rozkázal, a miesta ešte jest. Vtedy 
povedal pán sluhovi: vyjdi na poľné cesty a medzi ohrady a prinúť vojsť, aby sa mi naplnil dom. Lebo hovorím vám, 
že ani jeden z mužov, ktorí boli pozvaní, neokúsi mojej večere.“  

Lk 14, 16- 24 
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Viete čo je „intinkcia“? 
 
Mladí hovoria, že všetko je na webe. Pravdu povediac, doteraz som si to myslel aj ja, ale nie 
je to pravda. Keď som asi pred dvoma mesiacmi hľadal, čo presne znamená toto slovo, zistil 
som, že Google bol úplne v koncoch. Až teraz sa objavili prvé informácie z jednej konferen-
cie, ktorú organizovala naša cirkev. 
Intinkcia je alternatívny spôsob prisluhovania Večere Pánovej v našej cirkvi, ktorú schválil 
vieroučný a bohoslužobný výbor a potvrdilo to Generálne presbyterstvo. Týka sa prípadov, 
keď má človek nejaký zdravotný problém, ktorý mu prekáža, aby pil z jedného kalicha so 
všetkými ostatnými komunikantmi (ľudia pristupujúci k Večeri Pánovej). Z tohto dôvodu 
kňaz namočí oplátku do kalicha s vínom a vloží ju priamo do úst. Tento spôsob prislúženia 
VP sa nazýva intinkcia. 
Nie je to niečo, čo sa bude robiť štandardne pre všetkých komunikantov pri Večeri  Pánovej. 
Prisluhovanie kalicha a oplátky ostáva tak ako doteraz. Intinkcia je len alternatíva pri neja-
kých zdravotných problémoch. 

Nie je však celkom šťastným postupom. Vyžaduje totiž, aby kňaz vyzval na úvod tých, ktorí chcú prijať intinkciou, 
nech prídu v prvom kole. Znamená to aj to, žeby komunikant nemal zobrať oplátku do ruky a nemal by si ju do kalicha 
namáčať sám. 

Až prax ukáže, čo z toho ľudia v cirkevných zboroch príjmu. 
Jaroslav Petro 
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Misijné popoludnie s bratom farárom Kordošom 

Štvrtá nedeľa po Veľkej noci v našom cirkevnom zbore 
bola trochu odlišná. Na službách Božích sme mali hosťa br. 
farára Ľubomíra Kordoša, ktorý je vo väznici. Nie, nie, nie! 
Nie je tam ako väzeň. Jeho cirkevným zborom je väznica, 
čiže pracuje v Zbore väzenskej a justičnej stráže (ZVJS), 
ako duchovný správca – farár. Na službách Božích nám po-
slúžil kázňou Slova Božieho, ale jeho hlavný program (pre 
nás zaujímavejší) bolo misijné popoludnie v Kysaku. 

Brat farár Kordoš nám pomocou videoprojekcie priblížil 
svoju prácu. Najprv nás oboznámil s tým, čo ho viedlo 
k takejto práci, prečo sa rozhodol pre prácu za mrežami. 

Prvé vnuknutie pre prácu v misii dostal na Misijných 
dňoch v Liptovskom Mikuláši, pred pár rokmi, kde farár 
Viktor Sabo (farár pracujúci na misii pre vojenské ozbrojené 
sily) mal prednášku o misii v Afganistane. Ako br. Kordoš 
povedal, rozhodovanie je stále ťažké. Ak by sa bol rozhodol 
pre prácu s vojakmi, určite by ho neminula aj misia mimo 
domova. Odlúčenie od manželky, dcéry a najbližších na 
dlhú dobu by veľmi zle znášal. Vedel, že chce pracovať na 
misii, ale misia v base?... to nie, to bolo na poslednom mies-
te. Nakoniec to asi Pán Boh tak chcel. V tom čase sa práve 
v zbore väzenskej a justičnej stráže vytváral referát ekume-
nickej pastoračnej služby, a práve oblasť severného 
a stredného Slovenska potrebovali pokryť evanjelickým 
duchovým. Tak to skúsil. Ale skôr ako nastúpil ako farár 
medzi väzňov, musel sa v prijímacom konaní podrobiť pre-
vierke ovládania štátneho jazyka, previerke fyzickej zdat-
nosti, psychologickému vyšetreniu a lekárskemu vyšetreniu. 
Okrem toho musel absolvovať vyučujúci proces v inštitúte 
vzdelávania tak, ako ostatní pracovníci ZVJS. 

Práca s väzňami je celkom iná, ako s cirkevníkmi 
v akomkoľvek cirkevnom zbore. Aj Služby Božie musia byť 
prispôsobené ich podmienkam, ale základ je, že sa tam zves-
tuje Slovo Božie, liturgia je odriekaná (nie spievaná), nie-

ktorí  väzni aj s tým majú problém (nevedia čítať, alebo veľ-
mi slabo hláskujú), piesne sú spievané s doprovodom gitary. 
Pre väzňov si br. farár vyrobil pomôcku - poriadok služieb 
Božích napísaný a zaliaty vo fólii. Čiernou farbou je napísa-
né to, čo hovorí farár a červenou farbou majú napísané to, čo 
majú odpovedať, kedy majú sedieť, kedy stáť. Mnohí 
z väzňov sa chcú stretnúť s farárom iba preto, aby sa mohli 
porozprávať, niektorí aby sa stretli s ostanými spoluväzňa-
mi. Referenti musia dať súhlas väzňom, či sa môžu zúčast-
niť skupinových služieb Božích, alebo sa môžu stretnúť 
s farárom individuálne pri Božom Slove. Väzni majú mož-
nosť prístupu k Biblii, alebo k maličkým gideónkam, ale 
máloktorý väzeň ich používa na to, aby si čítal Božie Slovo. 
Väčšina z nich ich používa ako papieriky na šúľanie cigariet. 
Takže Bibliu dostanú skôr do pľúc ako do hlavy. 

Nedeľné popoludnie s misionárom nás obohatilo množ-
stvom zaujímavých informácií, nielen o práci farára za 
mrežami, ale priblížil nám trochu aj proces prevýchovy vo 
väznici. Mnohí väzni ani nemôžu za to, že sú trestaní, oni 
sami boli vychovávaní v prostredí, kde sa kradne, vraždí, 
znásilňuje. Od narodenia sa stretávajú s ľuďmi za hranicou 
zákona. Nevidia nič dobré, správne, mnohokrát nevedia 
posúdiť, čo je dobré a čo zlé. Preto aj do ich životov je 
potrebné priniesť svetlo, ktoré nám všetkým ponúka Pán 
Boh prostredníctvom svojho syna Ježiša Krista. Toto Svet-
lo sa im snaží priblížiť aj brat farár Ľubomír Kordoš. Nech 
Pán Boh žehná prácu misionárov, prácu zborových farárov. 
Ďakujeme bratovi farárovi Jaroslavovi Petrovi, že nám 
pripravil príjemne strávené nedeľné popoludnie 
s človekom, ktorý sa snaží Božie Slovo vnášať do sŕdc 
ľuďom zatrpknutým či chladnokrvným, neláme nad nimi 
palicu a snaží sa ich obrátiť. 

 
Viera Richtariková 



 

 

 

Blahoželáme! 
 

1.7.2015 – 30.9.2015 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Našim jubilantom srdečne blahoželáme a prajeme im Božie požehnanie! 
(Ak tiež patríte medzi jubilantov, no nenašli ste sa v tomto zozname, povedzte to svojmu presbyterovi, prípadne dajte 
nám to vedieť na faru. Môže to znamenať, že nemáme váš evidenčný list.)  
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55 rokov 
Anna Juhásová, Drienovská Nová Ves 174 

50 rokov 
Milena Martonová, Kysak 272 

Pozor – Pozor – Pozor – Pozor – Pozor – Pozor – Pozor – Pozor – Pozor 
 

⇒ Zborové presbyterstvo na svojom zasadnutí, tajným hlasovaním rozhodlo, že zakúpime a dáme opraviť 
organ zo Sabinova. Pre nás to znamená, že pre cirkevný zbor Sabinov zaplatíme do konca roka 2015 
dohodnutú sumu 2000,- eur. Firma Bies, ktorá bude organ opravovať, ho prevezie do svojich dielní 
v septembri, kedy končí aj výletová sezóna červotočov. Tu  bude následne petrifikovaný. S opravou sa 
začne až od januára 2016 v priebehu troch mesiacov, to znamená, že opravený organ by mal byť 
v Obišovciach osadený v priebehu marca až apríla. Oprava organu sa bude pohybovať v sume okolo 
7000, - eur.  Za ten čas je nutné vymeniť podlahu na chóre. 

⇒ Detský výlet bude tohto roku ešte poslednýkrát na Sigorde. Termín tábora je 27. - 31.7.2015. Téma: 
Budeš múdry kráľ?  Zvýšila sa cena ubytovania. Z pôvodných 3,50 eura za noc v spacáku sa to vyšplhalo na 7,- eur za noc. Ak by sme šli do 
spacákov, zľava je iba 1,50 za celý pobyt. Z tohto dôvodu ideme tohto roku bez spacákov. Cena tábora pre deti z miestnych obcí bude 37,- eur, 
pretože máme podporu obce Kysak. Pre „cudzích“ je to 50,- eur. Prihlášky nájdete na stránke obce Kysak a na našej stránke: www.lutheran.sk 

⇒ Dorastovo-mládežnícky tábor bude tohto roku na Drienici v chate Kočanka, v termíne 12. - 17.8. 2015 v cene 60,- eur. Prihlášky budú na našej 
stránke. 

⇒ Dištriktuálny deň Východného dištriktu s témou „Posvätený v pravde“, bude tohto roku v Ružomberku 26.7.2015 v športovej hale Koniareň. 
Ak máte záujem, prihláste sa u sestier pokladníčok na každej fílii. Ak bude dostatočný záujem, objednáme autobus. 

⇒ Misijne dni Východného dištriktu budú tohto roku v hotely Sorea v Ľubovnianskych kúpeľoch 27. - 30.8.2015. Téma: Verný až do cieľa. Vrelo 
túto akciu odporúčam pre všetky generácie. Príjemné prostredie a dobrý kresťanský program pre mladých i starších sú zárukou požehnaného 
oddychu. Prihlásiť sa môžete na stránke východného dištriktu. 

⇒ 5.7.2015 budú v našom senioráte v kostole v Košiciach na Mlynskej ulici slávnostné bohoslužby pri príležitosti smrti Majstra Jána Husa. 
Z tohto dôvodu budú v našom zbore bohoslužby len ráno o 8:00 na jednom mieste. 

70 rokov 
Mgr. Viera Čorbová, Trebejov 55 

65 rokov 
Darina Bodonská, Obišovce 30 

Ján Mižišin, Kysak 57 

60 rokov 
Andrej Juhás, Drienovská Nová Ves 174 

Ján Kollár, Kysak 87 
Jarmila Kosturková, Kysak 394 

Imrich Macko, Kysak 197 
Eva Vargová, Košice, Galaktická 8 

80 rokov 
Božena Buzgová, Trebejov 29  

Júlia Ráczová, Obišovce 48 
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Konfirmandská víkendovka 
 

Aj teraz, v období pred 
konfirmáciou, sme 
s našimi konfirmandmi 
boli na víkendovke 
v Rožňave. Teraz to 
však bolo úplné iné. Už 

sme si zvykli, že víkendovky pre konfirmandov pripravujú 
mládežníci. Pripravia program, aby sa konfirmandi a zvyšok 
osadenstva nenudili, stravu nám zabezpečujú ochotné tety 
kuchárky. 

No v Rožňave sa konfirmandi museli starať sami o seba. 
Držali kasu, varili, umývali riady, pripravovali si program, 
aby sa nenudili. Keďže sme mali k dispozícií telocvičňu, tak 
prirodzene takmer všetok voľný čas sme strávili v nej. Čo sa 
týka varenia, niektorým to išlo lepšie, niektorí sa zas trochu 
potrápili, ale nedá sa povedať, žeby sme hladovali (chleba 
bolo dosť ☺). 

Samozrejme sa konfirmandi aj učili, zisťovali čo vedia 
a nevedia. Hlavne druháci zistili, čo ešte nevedia a majú sa 
doučiť, aby si neurobili hanbu na skúške. Ak ste sa teda boli pozrieť na skúšku našich konfirmandov, tak ste sa dozvedeli aj vy, 
či sa stihli všetko potrebné doučiť. 

M.R. 
 

 - - - - - - - - - -  - - - - - - - - - -  - - - - - - - - - -  - - - - - - - - - -  - - - - - - - - - -  - - - - - - - - - -   
 
 

Milé deti, 
 

prázdniny sú za dverami, ale veríme, že vaše hlavičky vedia logicky premýšľať aj počas nich ☺. Preto sme pre Vás pripravili 
trochu náročnejšie hádanky. 

Prajeme Vám príjemné premýšľanie a krásne požehnané leto plné dobrodružstiev a zážitkov ☺ 

Mládežnícke okienko :-) 

Na obrázku sú mince poukladané do 
trojuholníka smerujúceho nahor. Va-
šou úlohou je premiestniť iba 3 mince 
tak, aby trojuholník smeroval nadol. 

Pridajte jednu zápalku tak, aby  
vznikla rovnosť. 

Vymaľujte obrázok a napíšte nám, aký biblický príbeh sa tam odohráva ☺ 
 
______________________________________________________ 
 
______________________________________________________ 

Dobre sa pozrite na obrázok a nakreslite šípku, ktorým 
smerom autobus ide. 
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Večera Pánova ako stretnutie s pokojom 

14. júna bolo v našom zbore seniorátne stretnutie žien Košického 
seniorátu s témou: Večera Pánova ako stretnutie s pokojom. 

Niekoľko poznámok k téme, ktorá odznela: 
 

Cirkevný obrad – sprítomňuje blízkosť Krista a veľkosť Božej 
milosti 

 
Nebezpečenstvo obradov a rituálov 
Časté opakovanie niečoho vyvoláva v ľuďoch povrchnosť 

a bezduchosť. Stráca sa pri tom ľudské uvažovanie a nakoniec to člove-
ka iba ubíja. Najviac viditeľné je to pri pásovej výrobe. Ak človek robí 
v pravidelných intervaloch stále tú istú prácu, prestáva rozmýšľať a stáva 
sa z neho robot. Prestane rozmýšľať nad tým čo robí a koná automaticky. 
Tak sa z často opakovanej práce stáva rituál. 

Napriek tomu cirkvi boli a sú plné obradov. Aj keď často opako-
vané obrady končili ako bezduchý rituál, napriek tomu nájdeme 
v Božom slove priamy príkaz od Boha, aby židovský národ rôzne 
obrady zachovával. Napríklad Pascha – vyjdenie z Egypta, obsahovalo 
presný popis toho, čo majú židia na výročie tejto udalosti urobiť. Bola z 
toho tradícia, obrad, ktorý sa opakoval každý rok. Neskôr prišli časy, 
keď to Pán Boh cez prorokov veľakrát kritizoval. Najmä povrchnosť, 
s akou k tomu pristupovali ľudia. Ale obrady ostali až do doby Pána 
Ježiša Krista.  

Na Veľkonočné sviatky prišiel aj Ježiš do Jeruzalema, v sobotné dni 
chodil do synagógy a dodržiaval to, čo sa tam patrilo. No a nakoniec 
ustanovil náboženský obrad, keď pri poslednej večery povedal 2x: ...to 
čiňte na moju pamiatku... 

Výsledok: Z Večere Pánovej je náboženský rituál, ktorého sa človek 
dokáže zúčastniť úplne nezaujato, nedotknuto a zo zvyku, ako pri výrob-
nom páse. Neosobne  prídete, zjete oplátku, vypijete víno a zodpoviete 5 
otázok. Viem, že toto Ježiš Kristus nechcel, tak prečo také niečo v cirkvi 
máme? Preto, lebo je pre nás zrozumiteľnejšie, keď vidíme na neja-
kom obraze to, čo sa odohráva v duchovnom svete. 

Keď dávame do úst oplátku, ktorá nám stelesňuje telo Kristovo, 
pijeme víno z jedného pohára ako vtedy učeníci, ktoré sa vlieva do 
vášho vnútra, vtedy nám to pripomína obmytie a očistenie. Je to pre naše 

lepšie pochopenie. 
 
Rituál prináša upokojenie 
Starší ľudia nemajú radi zmeny na bohoslužbách. Je pre nich najlep-

šie, ak je všetko tak, ako to poznajú. To im dáva istotu. Aj my máme pri 
väčších zmenách stres. 

Cirkevný obrad nám má poslúžiť na lepšie pochopenie a vlievať 
nám istotu Božej milosti a Božieho odpustenia.  

 
Večera Pánova ako stretnutie rodiny 

 
Večera Pánova bola ustanovená ako stretnutie blízkych ľudí. Bola to 

uzavretá spoločnosť tých, ktorí si mali čo povedať, a ktorí sa v ten deň 
spolu lúčili. 

Pri jedle chce mať človek kľud a pokoj. Preto vždy hľadáme prí-
jemné spoločenstvo k stolu. V jedálni si sadneme k ľuďom, ktorí sú nám 
sympatickí, ktorých poznáme, s ktorými sa cítime dobre. Patrí to aj 
k našej kultúre, aj keď sa to v poslednom čase dosť zanedbáva. 

Ustanovenie Večere Pánovej sa udialo ako spoločná večera ľudí, 
ktorí mali mnoho spoločného a ktorých mnoho spájalo. Bola to riadna 
večera  s živou a náruživou debatou. 

Večeru Pánovu apoštol Pavel nazýva aj ...spoločenstvom tela Kristov-
ho a spoločenstvom krvi Kristovej... 

Pri Večery Pánovej sme teda uzavretá spoločnosť. Patria tam iba 
ľudia, ktorí majú k Ježišovi blízko. Tak ako vtedy, keď sa riešili vzťahy, 
osobné veci, do ktorých druhí nemali čo strkať nos (jeden z vás ma zradí, 
Peter - tri krát ma zaprieš, ...vy všetci sa pohoršíte tejto noci na mne). 
Toto nepatrilo do uší ostatných ľudí, riešilo sa to medzi tými, ktorí sa 
k tomu mohli vyjadriť, zaujať nejaký postoj. 

Je to ako večera v úzkom kruhu rodiny, kde cudzí nemajú čo 
robiť. Nemôžeme sa tváriť ako rodina s Kristom, keď do jeho rodiny 
nepatríme. Nemôže k vám prísť na nedeľný obed sused, ktorého ste celý 
rok pre nejaký vysoký múr nevideli a tváriť sa, že si s vami rozumie a že 
je ako rodina. Skúste si predstaviť cudzieho človeka pri vašom štedrove-
černom stole. To by bol cudzí element. Myslite na to že Večera Pánova 

(Pokračovanie na strane 6) 

Presne 24. apríla tohto roku v našom zbore odštartoval nový evanjeli-
začný projekt Fusion. Jedná sa o vytvorenie speváckeho zboru a rock-
popovej kapely z tínedžerov, ktorí prídu kvôli hudbe, no odnesú si nové 
priateľstvá a prídu do kontaktu s veriacimi.  

Na jeho propagáciu sme použili hlavne Fusion koncert, ktorý sa konal 
na základnej škole v Kysaku a kde mohli mladí vidieť o čom Fusion 
vlastne je. Keďže sme 
nemali dostatočné skúse-
nosti s niečím podobným, 
s organizáciou nám po-
mohli naši kamaráti 
z ostatných Fusion skupín, 
ktoré na Slovensku úspeš-
ne fungujú už niekoľko 
rokov. Do prípravy sa 
aktívne zapojili aj naši 
dorastenci, ktorým za to 
patrí veľká vďaka, lebo 
ľudia na koncerte mohli 
vidieť, že keď to baví ich 
kamošov, tak prečo nie aj 
ich?  

Keďže Fusion je služ-
ba hlavne pre neveriacich, 
snažili sme sa nájsť vhod-
né neutrálne miesto na 
nácviky, kde by sa nebál prísť ktokoľvek. S touto snahou sme oboznámili 
aj riaditeľa ZŠ Kysak, pána Krišandu, aj kysackého starostu, pána Kraj-
ňáka, ktorí nám ochotne dali na výber hneď z niekoľkých priestorov. 
Nakoniec sme sa rozhodli pre miestnosť v tzv. prevádzkarni, bývalú 
posilňovňu, ktorá nám vyhovovala ozaj po všetkých stránkach.  

Vrátim sa k spomínanému koncertu. Aj keď sme možno očakávali 
viac účastníkov cieľovej vekovej skupiny, na prvý Fusion nácvik, ktorý 

sa konal hneď v ten večer, prišlo až 9 nových študentov. Skoro všetci z 
nich ostávajú chodiť aj naďalej a spolu s naším dorastom dostávame ozaj 
pekné číslo, pre ktoré sa to robiť určite oplatí. Možno sa zdá, že si potrpí-
me na čísla, no v projekte Fusion je snaha o oslovenie čo najväčšieho 
počtu tínedžerov.  

Na fungovanie nácvikov je potrebné aj nejaké materiálne vybavenie, 
s ktorým nám pomáha ako 
náš zbor, tak aj Fusion 
Slovensko, s ktorého pomo-
cou sa nám už podarilo 
zaobstarať všetky potrebné 
hudobné nástroje.  
Cez prázdniny má aj Fusion 
oddych, no rôzne občasné 
akcie sa určite vyskytnú. 
Nemôžem nespomenúť aj 
Fusion tábor, ktorý organi-
zuje Fusion BB a na ktorý 
sa chystáme aj my.  
Momentálne nacvičujeme 
zborový spev niekoľkých 
piesní, ku ktorým sa od 
septembra pridajú aj nácvi-
ky kapely, a tak veríme, že 
náš prvý veľký koncert sa 
uskutoční ešte v tomto 

roku.  
Na záver by som chcel poďakovať všetkým bratom a sestrám za ich 

modlitby, ale aj personálnu a materiálnu pomoc, a takisto aj celému tímu, 
ktorý pravidelne pripravuje jednotlivé nácviky a venuje tomu množstvo 
svojho voľného času. Bez vás by proste Fusion pokračovať nemohol. 

 
VH 

Fusion pokračuje 
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čítam - čítaš - čítame... 

Handsfree mama, ktorá má čas 
 
Návod, ako odložiť telefón, spáliť zoznam povinností, prestať 

prahnúť po dokonalosti a pochopiť, čo je naozaj dôležité. 
 
Rachel Macy Staffordová sa začala zverovať na blogu, keď sa 

stala dvojnásobnou matkou a prestala zvládať každodenné povin-
nosti. Netušila, koľko spriaznených duší objaví a ako jej téma 
rozprúdi debatu o vzácnych chvíľach v živote. Nakoniec napísala 
knihu, ktorú by si mal prečítať každý rodič! Mama má čas je 
skutočný dar pre nové a nastávajúce matky, inšpirácia pre rodi-
čov, aby spomalili a tešili sa zo zázraku detstva, kým im nepre-
kĺzne medzi prstami. 

Dnes už známa blogerka vlastnou spoveďou podnietila disku-
siu o úlohe zaneprázdnenej matky. Nie je možné strážiť dieťa, 
miešať kašu a pri tom ešte telefonovať a čítať maily, keď sa nám 
pri nohách plazí batoľa. To isté platí aj o tínedžeroch – aj tí si 
vyžadujú plnú matkinu pozornosť, veď čo nevidieť vyletia z 
hniezda… naozaj nepotrebujú matku nalepenú na displeji. Nejed-
na čitateľka sa priznáva, že po prečítaní knihy nastal zázrak – 
stala sa lepšou matkou. Nie perfektnou, ale lepšou. 

Mottom knihy je návod, ako odložiť telefón, spáliť zoznam 
povinností, prestať prahnúť po dokonalosti a pochopiť, čo je v 

živote naozaj dôležité. To nám 
pomôže objaviť silu, radosť a 
lásku zo života nielen s voľnými 
rukami, ale aj mysľou. Kniha 
prináša aj hlboko osobné príbehy 
a inšpiratívne typy, ako sa zbaviť 
každodennej rozptýlenosti. Prínos 
publikácie Mama má čas najlep-
šie vystihla Samantha Ettusová, 
odborníčka na životný štýl a rodi-
čovstvo pre pracujúce ženy: 
„Toto nie je kniha, je to hnutie, 
budíček s návodmi, ako neprepásť 
detstvo…“ 
Kniha Rachel Staffordovej otvorí 
oči mnohým matkám, ukáže im, 
že netreba strácať čas hlúpou 
odpoveďou: „Počkaj chvíľu…“, 

poradí im, aby si vážili každú minútku s rodinou, pretože je to 
najvzácnejší dar od života. A nielen im...! 

 - - - - - - - - - -  - - - - - - - - - -  - - - - - - - - - -  - - - - - - - - - -  - - - - - - - - - -  - - - - - - - - - -  - - -  

Milí dospeláci ☺ 
 

Milí naši dospeláci, zas a znovu tu pre vás máme menšie biblické štúdium s otázkami. Tak veľa zdaru pri štúdiu Božie-
ho slova a hľadaní odpovedí na otázky ☺ Odpovede môžete nájsť v liste apoštola Pavla Rímskym kapitoly 1 - 6. 

1. Ako sa Pavol predstavuje rímskym kresťanom? 

2. Aký vzťah má Pavol ku kresťanom v Ríme? 

3. Prečo ich túži navštíviť? 

4. Proti čomu sa z neba zjavuje Boží hnev? 

5. Z akého dôvodu sa zjavuje Boží hnev? 

6. Čo rozhoduje o tom, či človek obstojí pred Bohom 

pri poslednom súde? 

7. Čo symbolizuje krst vodou? 

8. Čo znamená, že sme ako kresťania zomreli hriechu? 

9. Prečo apoštol Pavol vyzýva svojich adresátov, aby 

s týmto faktom (že zomreli hriechu) počítali? 

_______________________________________________________________

_______________________________________________________________

_______________________________________________________________

_______________________________________________________________

_______________________________________________________________

_______________________________________________________________

_______________________________________________________________

_______________________________________________________________

_______________________________________________________________

_______________________________________________________________

_______________________________________________________________

vyžaduje blízky až rodinný vzťah s Kristom. 
  

Večera Pánova ako stretnutie s pokojom 
 
Žijeme v dobe, keď sa viac ako inokedy prejavuje neuspokojená 

ľudská túžba po pokoji. Je to niečo, čo nemá konca kraja. Aj keď stále 
viac túžime po pokoji, vo svete zažívame nové a nové konflikty. Hľadá-
me pokoj vo vzťahoch, pokoj v rodinách, v manželstvách, medzi generá-
ciami. Je to dôležitý moment ľudskej túžby. Napriek tomu  sa nám to 
nedarí. 

POKOJ nezabezpečíte svojou vlastnou túžbou, ani dobrým jedlom, 
ani plnými stolmi. Snaha človeka môže pomôcť, ale neutiahne všetko. 

Vyrobiť pokoj je pre človeka čím ďalej tým viac zložité. Som pre-
svedčený, že toto súvisí s duchovnom človeka. Ak nemáte pokoj 
a vyrovnanosť vo svojom vnútri, nevytvoríte ho ani pre svoje okolie. 

Základom pokoja je ZMIERENIE. Musíme ho najprv nájsť 
s Bohom preto, aby nás nič neprenasledovalo. Napríklad pocity viny, 
pocit vlastnej nehodnosti či vedomie vlastných zlyhaní. No pokoj musí-
me nájsť aj s ľuďmi preto, lebo sú súčasťou nášho života. 

No a na záver, pokoj dáva Kristus, pretože on dáva zmierenie 
a odpustenie hriechov. Odučili sme sa prosiť o odpustenie a to je dôvod 
prečo naše vzťahy postrádajú pokoj. 

Preto je Večera Pánova taká dôležitá. 
AMEN 

JP 

(Pokračovanie zo strany 5) 



 

 

7 2/2015 

môže potom prísť a povedať: „Poďte, už je všetko hotové!“. Prí-
pravy prebehli, všetko je na stole, už chýbajú len tí ľudia, ktorí 
boli pozvaní a ktorí majú zaplniť miesta za slávnostným stolom. 
A zrazu nastáva problém. Slová podobenstva nám doposiaľ líčili 
prípravy peknej akcie – hostiny, ale teraz je to všetko narušené 
postojom pozvaných ľudí. Akosi sa im nechcelo. Nemali sa 
k činu ísť na hostinu. Na svadbe v Káne Galilejskej Pán Ježiš po 
prvýkrát vyjavil svoju moc, keď premenil vodu na víno. Tam na 
svadobnej hostine sa minulo víno a Pán zasiahol. Svojou Božskou 
mocou zahladil veľké faux pas, ktoré mohlo nastať. Ale tu 
v tomto podobenstve je to úplne iné. Celá akcia stroskotá na ľu-
ďoch. Hostina je príjemnou akciou, je tam dostatok všelijakého 
jedla a pitia. Sú tam ľudia, ktorí sa o nás starajú. Sú tam hostia 
s ktorými sa môžeme porozprávať a veľa sa dozvedieť, poprípade 
niekoho nového spoznať. Ale kde je potom problém? 

Pozvaní hostia z podobenstva o veľkej večeri dôvodia na prvé 
počutie serióznymi argumentmi, čo všetko im bráni v tom, aby na 
večeru prišli. A tak sa z cesty na veľkú hostinu stáva seriál výho-
voriek, kde počujeme naozaj všeličo. Sluha prichádza naspäť 
k pánovi s výhovorkami pozvaných hostí. Kúpa poľa a jeho ob-
hliadka – to predsa nie je životne dôležité. Myslím si, že by to 
mohlo počkať kým neprejde hostina. Kúpené pole by samozrejme 
počkalo, ale záleží na tom človeku, čo je pre neho dôležitejšie. 
On uprednostnil pred hostinou obhliadku poľa. 

Podobne to bolo aj pri druhom hosťovi, ktorý uprednostnil 
vyskúšanie piatich párov volov, ktoré kúpil. Určite dal za nich 
množstvo peňazí, ale aj tie by počkali. On uprednostnil skúšku 
volov pred hostinou, na ktorú bol pozvaný. 

Tretí hosť má dosť zaujímavú výhovorku. Oženil sa, preto 
nemôže prísť. Vstup do manželstva predsa nemôže byť dôvodom 
zrušenia účasti na hostine, lebo určite pán, ktorý pripravil hostinu 
rátal, že prídu obaja – spoločne. 

Zisťujeme, že aj toto podobenstvo je vysoko aktuálne aj pre 
nás dnes, lebo je dobré vedieť rozumne narábať so svojím časom. 
Vedieť si stanoviť určité priority, ktoré dodržíme. Ak niečo 
chcem, viem si nájsť čas, aj keď mám možno mnoho práce. Ale 

ak sa mi niekde nechce, viem vymenovať množstvo výhovoriek, 
prečo sa nemôžem zúčastniť. Podobenstvo je obrazom. Obrazom, 
kde tým Pánom, ktorý pripravil veľkú hostinu, je Pán Boh. On je 
ten, kto nás volá do svojej spoločnosti k svojmu stolu. Ale ako sa 
postavíme k Jeho pozvaniu? Prijmeme ho, alebo si spomenieme 
na mnoho vecí, ktoré nemáme hotové? Aj tu je to o prioritách. 
Mnohí povedia, že nemôžu ísť na služby Božie, lebo varia obed, 
či konajú povinnosti v domácnosti, na ktoré im počas týždňa 
nezvýšil čas. Vtedy na slová: poďte, všetko je pripravené na osla-
vu nášho Boha, odpovedajú: vyhovor ma, nemôžem ísť. Pokiaľ 
Pán Ježiš hovorí toto podobenstvo ako analógiu s Božím kráľov-
stvom, potom večera nie je nič iné ako večný život v Božom krá-
ľovstve. Mnohí však odmietajú prísť, lebo v Pánu Bohu nevidia 
svojho Pána – Kráľa kráľov a Pána pánov. Nechcú Mu preukázať 
česť a slávu. Práve naopak – oni túžia, aby česť a sláva bola preu-
kazovaná im. 

Na večeru sa napokon dostávajú takí, ktorí neboli pozvaní: 
chudáci, mrzáci, slepí a chromí. Pánov dom sa teda naplní tak či 
tak. Ani to všetko jedlo a pitie, ktoré bolo nachystané na veľkú 
večeru, neostane nazmar. Iba zostava pri stole sa zmenila. Nepri-
šli pozvaní, ale na ich miestach sú iní. 

Pán Boh nás pozýva do svojho kráľovstva, ale nikomu sa ne-
bude prosiť do nekonečna. Preto dlhé premýšľanie, váhanie, mô-
že mať za následok, že už nebude miesta. Ľahko sa môže stať, že 
čas milosti človek len tak premrhá. Zle s ním naloží. Možno pre 
svoju lásku k majetku, alebo materiálnym veciam. Aj pre nás znie 
to vážne pozvanie: „Poďte, lebo už je všetko hotové!“. A pozýva 
nás samotný Pán. Ako odpovieme? Pamätajme však na to, že 
Božia večera sa naplní aj bez nás. To pozvanie z Božej strany 
stále platí. Ale rovnako tak môžeme o neho aj navždy prísť, ako 
hovoria slová podobenstva: „Lebo hovorím vám, že ani jeden 
z mužov, ktorí boli pozvaní, neokúsi moju večeru.“ Božie vážne 
pozvanie, ako ho prináša Ježiš, musí dať všetky ostatné nároky 
života na druhé miesto. Lebo tak, ako na podobenstve badáme, 
upnutie sa na ľudí a vecí, môže v konečnom dôsledku viesť 
k odmietnutiu pozvania. 

Peter Szekely 

(Pokračovanie zo strany 1) 

sa nebojíme, hoci by sa chvela zem a vrchy na dno morské padali. Nech 
hučia vody mora a nech sa vzdúvajú a vrchy nech sa trasú pod jeho 
náporom.“ Pre mňa tento verš znamená to, že aj keby mal prísť koniec 
sveta alebo nejaké utrpenie pre mňa alebo mojich blízkych, mám sa 
spoľahnúť na Pána Boha a on mi s tým pomôže. Pretože ON je ten, 
ktorý ti dá a dokáže všeličo! 

5. Môj život po konfirmácií sa budem snažiť udržiavať s Bohom ako 
doteraz. Tým mám na mysli mládeže, dorasty, tábory a iné takéto akti-
vity. Ale jedno viem určite. A to je, že nikdy neprestanem v Pána Boha 
veriť a dôverovať mu. 

 
Timea Martonová 

1. Myslím že áno. Doteraz sa o to starali 
rodičia a krstní rodičia a teraz túto 
zodpovednosť beriem na seba. 

2. Vzťah s Bohom je pre mňa veľmi 
dôležitý a preto sa ho snažím udržia-
vať. Pravidelne sa modlím a čítam 
BIBLIU. 

3. Medzi najťažšie patrili Biblické dejiny 
a Biblické knihy. Bolo to pre mňa 
dosť ťažké, keď som sa to učila. Bib-
lické knihy som sa doučila, ale ak sa 
mám priznať, Biblické dejiny mi 
dodnes veľmi nejdú . 

4. Môj najobľúbenejší verš sa nachádza 
v žalmoch 62. kapitole a je to siedmi verš a znie takto: „Len on je moja 
skala, moja spása, môj hrad; nesklatím sa.“ Na tento verš si spomeniem 
vždy, keď v živote stojím pred nejakou skúškou, v niečom váham alebo 
sa bojím. Vtedy viem, že Boh je moja skala, môj hrad a viem, že vždy 
je so mnou. 

5. Budem sa snažiť, aby vyzeral ako doteraz. Budem chodiť do kostola a 
chodiť na FUSION. 

 
Marián Straka 

1. Podľa môjho názoru som ešte nedospel 
do veku, v ktorom dokážem byť zod-
povedný za svoju vieru, a z toho dôvo-
du navštevujem rôzne skupinky 
a mládež. Myslím, že mi tieto aktivity 
pomôžu viac spoznať Boha a jeho 
učenie. 

2. Ako som už spomínal, navštevujem 
mládež, skupinku, Fusion a rôzne 
tábory a výlety. Vždy keď môžem, tak 
si doma prečítam Bibliu a spravím si 
stíšenie.  

3. Na konfirmačnej látke boli asi najťaž-
šie roky a história kresťanskej cirkvi. 
Problémy mi robilo naučiť sa biblické 
knihy. Ale je to skôr kvôli tomu, že som sa málo pripravoval 
a nevenoval som sa učeniu toľko, koľko by som mal. 

4. MAT 4,18-20: „Keď chodil popri Galilejskom mori, uzrel dvoch bra-
tov: Šimona a jeho brata Ondreja, ako spúšťali sieť do mora, lebo boli 
rybári, a povedal im: Poďte za mnou a urobím vás rybármi ľudí! A oni 
hneď zanechali siete a nasledovali Ho.“ Tento text ma zaujal hlavne 
kvôli tomu, že keď im Ježiš povedal, že poďte a urobím vás rybármi 
ľudí, tak boli bez váhania ochotní nechať robotu a rodinu, a išli 
s Ježišom. A nás tak isto Ježiš pozýva, aby sme išli s ním, ale mnoho 
ľudí Ho dnes nepočúva a nemajú záujem žiť s Ježišom. 

5. Budem pokračovať v aktivitách v našom zbore, ako sú výlety, mládež, 
Fusion a podobne, ale hlavne sa budem snažiť o to, aby som bol bližšie 
Bohu a budem sa venovať zdokonaľovaniu vzťahu s ním. 

(Pokračovanie zo strany 8) 
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Tohto roku sa v našom cirkevnom zbore konala konfirmácia 21.6. 
Medzi dospelých členov našej cirkvi sme prijali osem mladých ľudí. 
Položili sme im niekoľko otázok a ich odpovede si môžete prečítať tu v 
našom časopise: 

 
1. Najdôležitejším bodom konfirmácie je osobné vyznanie viery. 
Myslíš si, že dokážeš byť už zodpovedný sám za seba v oblasti viery?  
2. Akým spôsobom udržiavaš svoj vzťah s Bohom?  
3. Čo bolo pre teba najťažšie na konfirmačnej látke? 
4. Ktorý je tvoj najobľúbenejší verš z Božieho slova a čo pre teba 
znamená?   
5. Ako bude vyzerať tvoj kresťanský život po konfirmácii?  

 
Stelka Čajkovská 

1. Je pravda, že konfirmáciou sa stávame 
dospelými členmi cirkvi. Veľa veciam v 
cirkvi ešte nerozumiem, ale budem sa 
snažiť zodpovedne pristupovať a žiť 
podľa božích prikázaní. 

2. Môj vzťah s Bohom udržiavam hlavne 
modlitbami. 

3. Na konfirmačnej látke bola pre mňa 
najťažšia látka - Kresťanská mravouka - 
Etika a dejiny. Ale všetko sa dalo zvlád-
nuť. 

4. Môj najobľúbenejší verš je: „Hospodin 
je kráľom, preto, lebo Hospodin je 
najvyšší, vzbudzuje bázeň, nad celou zemou je kráľ, je preveľmi vyvý-
šený.“ Znamená pre mňa, že máme mať pred Ním rešpekt, lebo on je 
náš najvyšší vládca. 

5. Môj kresťanský život po konfirmácii bude vyzerať tak, že sa budem 
pravidelne zúčastňovať na službách Božích, na večierňach, na mládež-
níckych stretnutiach a s Božou pomocou budem lepším evanjelikom. 
Tak mi Bože pomáhaj. 

 
Tomáš Ferenc 

1. Podľa mňa je najdôležitejšie osobné 
vyznanie viery. Je to bod, kedy si každý 
človek musí položiť otázku, či naozaj 
verí. Až si na túto otázku odpovie ÁNO, 
VERÍM, až vtedy by mal prísť k Večeri 
Pánovej. 

2. Vzťah s Bohom si udržiavam pomocou 
osobných modlitieb, služieb Božích 
a stretávaním sa s mladými ľuďmi, ktorí 
veria v Boha. 

3. Pre mňa bolo na konfirmačnej príprave 
najťažšie naučiť sa všetky Biblické 
knihy... A priznám sa vám, že dodnes 
ich ani všetky neviem ☺ 

4. Môj najobľúbenejší verš z Biblie je z 1. knihy Mojžišovej v 1. kapitole 
a v 1. verši, a znie takto: „Na počiatku stvoril Boh nebo a zem.“ V 
Biblii je prvý preto, lebo na začiatku bol iba Boh a nič iné. Myslím si, 
že pre každého by mal byť Boh na prvom mieste. 

5. Neviem síce, ako bude vyzerať môj život po konfirmácii, ale jedno, čo 
viem určite je, že sa budem usilovať o to, aby som nikdy neprestal 
veriť v Pána Boha. 

 
Miška Horňáková 

1. Myslím si, že áno, aj keď sa musím 
priznať, že nie vždy sa mi chce v nede-
ľu ráno vstávať a nie vždy sa správam 
tak, ako by sa mal zodpovedný veriaci 
človek. 

2. Modlím sa, keď mám čas, čítam Bibliu, 
chodím do kostola a krátke služby Bo-
žie mávame aj v škole. 

3. Určite pri Biblických dejinách naučiť sa 
roky a zložité mená. 

4. Asi to bude zo Žalmov 62. kap., 6. verš: 
„Len v Bohu utíši sa moja duša, lebo od 

Neho pochádza moja nádej.“ A znamená pre mňa, že Mu môžem dôve-
rovať, vždy mi pomôže, poradí. 

5. Myslím si, že podobne ako teraz, ale budem sa snažiť byť zodpoved-
nejšia v oblasti viery. Chcela by som svoje mladšie sestry viesť k Bohu 
a učiť ich o Ňom a Jeho živote. 

 
Lucia Ivanová 

1. Tak myslím si, že už nejaká zodpoved-
nosť by tam mala byť. A mala by som 
vedieť v čo verím. 

2. Každý deň sa modlím, snažím sa pravi-
delne chodiť do kostola a čítam si Bib-
liu. 

3. Nezdalo sa mi to ťažké, myslím si, že 
tieto veci by mal vedieť každý veriaci 
človek. Ale predsa len, našli sa aj veci, 
ktoré som si nevedela zapamätať, boli to 
roky. No neskôr som sa ich naučila. 

4. „Proste a dostanete; hľadajte a nájdete; 
klopte a bude vám otvorené.“ (Mt 7,7). Znamená pre mňa to, že ak 
o niečo budeme prosiť, modliť sa za to, tak to dostaneme. Ja môžem 
povedať, že veľa veci, o ktoré som prosila, som aj dostala. No nie vždy 
dostaneme všetko. 

5. Keby sa ma to niekto spýtal pred dvoma rokmi, povedala by som, že už 
nikdy neprídem do kostola, nebudem chodiť na dorast a mládež. Teraz 
môžem povedať, že po konfirmácií budem chodiť do kostola, na mlá-
dež, dorast a fusion. Vďaka konfirmácií som spoznala super ľudí, nau-
čila sa veľa o Pánu Bohu a nehodlám sa toho vzdať. 

 
Patrícia Ivanová 

1. Na konfirmačnú prípravku som chodila 2 
roky. Naučila som sa tam dostatok ohľa-
dom mojej viery či cirkvi. Preto si mys-
lím, že za seba môžem byť plne zodpo-
vedná. 

2. Ako každý kresťan. Stretávam Boha 
pravidelne v spoločenstve, pravidelne sa 
s ním rozprávam a čítam Jeho Slovo. 

3. Ak mám byť úprimná, nič sa mi nezdalo 
ťažké, až na niektoré maličkosti, ako 
napríklad mená alebo miesta v Biblii. 

4. Nemám jeden obľúbený, mám ich viac, 
ale aspoň jeden vám prezradím: je z Pr 1, 
8-9. Dostala som sa k nemu tak, že mi ho sestra povedala na doraste, 
ako veršík, pri ktorom by som sa mala niečo naučiť. „Počúvaj syn môj, 
napomínanie svojho otca a nezavrhuj poúčanie svojej matky.“ Vysvet-
lenie je hneď v ďalšom verši, a to: „lebo sú ľúbezným vencom na 
tvojej hlave a šperkom na tvojom hrdle.“ 

5. Budem sa snažiť Pána Boha neopustiť a zotrvať pri ňom dokonca, ako 
som to aj slávnostne sľubovala na konfirmácií, pretože ho k môjmu 
životu veľmi potrebujem. 

 
Damiána Kosturková 

1. Najdôležitejšie pre každého veriaceho 
človeka je určite osobné vyznanie viery. 
Čakala som na tento čas, keď si budem 
môcť položiť otázku, či som zodpovedná 
v tejto oblasti. Oblasti viery. A myslím 
si , že je to tu. Je čas, aby som si položila 
túto otázku a pravdivo ju zodpovedala. 
Odpoveď je áno. 

2. Ja sa pokúšam udržiavať vzťah s Bohom 
stále, keď to ide. Udržiavam ho tak, že sa 
modlím, chodím na dorast, mládež... 

3. Na konfirmačnej látke pre mňa nebolo 
ťažké nič. Boli tam pasáže, ktorým som 
občas nerozumela, ale dokázala som sa 
ich naučiť. Tak napríklad to so zriadením cirkvi. Najprv som si to 
nevedela vtĺcť do hlavy... no pochopila som. A teraz pre mňa na tejto 
látke nie je ťažké nič. Ďakujem Bohu, že som sa to dokázala naučiť. 

4. Môj najobľúbenejší verš je zo Žalmov 46.kapitola a 2-4verš. Verš znie 
takto: „Boh je naše útočište a sila aj najistejšia pomoc v súžení. Preto 

(Pokračovanie na strane 7) 
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Dátum Príležitosť Modlíme sa za 

5.7.2015 
chorých ľudí v našom zbore 

predsedníctvo zboru 
rozbehnuté práce v Kysaku a Trebejove 

deti na besiedke 

12.7.2015 6. po Sv. Trojici 
kantorky 
mládež 

fíliu Lemešany 
deti v MŠ 

19.7.2015 7. po Sv. Trojici 
vedúcich mládeže 

fíliu Kysak 
spevokol 

detský tábor na Sigorde 

26.7.2015 8. po Sv. Trojici 
otcov 

fíliu Drienovská Nová Ves 
dorastencov 

požehnanie dištriktuálneho dňa v Ružomberku 

2.8.2015 9. po Sv. Trojici 
mamičky 

osamelých ľudí 
matkocirkev Obišovce 

učiteľku detskej besiedky 

9.8.2015 10. po Sv. Trojici 
nových ľudí v našom spoločenstve 

dorastovo-mládežnícky tábor na Drienici 
odvahu k pokániu 

ľudí, ktorým máme možnosť zvestovať Krista 

16.8.2015 11. po Sv. Trojici 
upokojenie situácie v cirkvi 

deti na náboženstve 
starších 

manželské vzťahy 

23.8.2015 12. po Sv. Trojici 
chorých 

požehnanie Misijných dní VD 
fíliu Suchá Dolina 

dorastovo-mládežnícky tábor 

30.8.2015 13. po Sv. Trojici 
začiatok školského roka 

požehnanie, ktoré prišlo cez trebejovskú modlitebňu 
fíliu Trebejov 
zborový výlet 

6.9.2015 14. po Sv. Trojici 

opatrovateľov chorých 
učiteľov a učiteľky 

rodiny 
rozvedených ľudí 

13.9.2015 15. po Sv. Trojici 
sústredenie konfirmandov 

slobodných 
zmierenie v rodinách 

úprimnosť pred Bohom 

20.9.2015 16. po Sv. Trojici 
presbyterov 
výchovu detí 

nové možnosti využitia starej fary 
naše bohoslužby 

27.9.2015 17. po Sv. Trojici 
smútiacich, ktorí stratili blízkeho 

nezamestnaných 
biblické hodiny 
projekt FUSION 

5. po Sv. Trojici 



 

 

R o z p i s   s l u ž i e b   B o ž í c h 

5.7.2015  
5. po Svätej Trojici 8:00 Obišovce   

Sviatok Majstra Jána Husa 9:30 Košice Bohoslužby pre KOS pri 600. výročí smrti 

6.7.2015 Sviatok Majstra Jána Husa 18:00 Kysak   

12.7.2015 

8:00 Drienovská Nová Ves 5M 15,7-11; 1Pt 1,13-21 
9:30 Obišovce   

11:00 Trebejov   
14:00 Suchá Dolina   

19.7.2015 7. po Svätej Trojici 

8:00 Kysak 2M 34,27-35; Zj 1,9-18 
9:30 Obišovce   

11:00 Drienovská Nová Ves   
14:00 Lemešany   

26.7.2015 
8. po Svätej Trojici 9:30 Obišovce Iz 2,1-5; 1J 4,1-6 

Dištriktuálny deň  
Východného dištriktu 9:30 Ružomberok Športová hala Koniareň 

2.8.2015 9. po Svätej Trojici 

8:00 Trebejov +VP; Am 8,4-6; 1Pt 4,7-11 
9:30 Obišovce   

11:00 Kysak +VP 
14:00 Suchá Dolina +VP 

9.8.2015 10. po Svätej Trojici 
Kajúca nedeľa 

8:00 Drienovská Nová Ves +VP 
9:30 Obišovce +VP 

11:00 Trebejov   
14:00 Lemešany +VP 

16.8.2015 11. po Svätej Trojici 
8:00 Kysak Zach 4,6; R 7,14-25 
9:30 Obišovce   

11:00 Drienovská Nová Ves   

23.8.2015 12. po Svätej Trojici 
8:00 Trebejov 1M 1,24-26; G 5,1-6.13-14 
9:30 Obišovce   

11:00 Kysak   

27.8. - 
30.8.2015 

Misijné dni 
Východného dištriktu   Hotel Sorea 

Ľubovnianské kúpele 
Prihlásiť sa dá do 30.7.2015 

30.8.2015 13. po Svätej Trojici 
Začiatok školského roka 

8:00 Drienovská Nová Ves 2Kron 28,8-15; R 12,9-15 
9:30 Obišovce   

11:00 Trebejov   
31.8. - 5.9. Modlitebný týždeň 18:00 Trebejov Pri 80. výročí postavenia modlitebne 

6.9.2015 14. po Svätej Trojici 8:00 Suchá Dolina   
9:30 Trebejov Pamiatka posvätenia chrámu 

10.9. - 
12.9.2015 

Sústredenie pre  
konfirmandov KOS   Veľký Slavkov Seniorátna akcia 

13.9.2015 15. po Svätej Trojici 

8:00 Kysak 5M 4,29-31; F 4,11-13 
9:30 Obišovce   

11:00 Drienovská Nová Ves   
14:00 Lemešany   

20.9.2015 16. po Svätej Trojici 
7:00 Obišovce Raňajky pre presbyterov 
9:30 Obišovce Iz 38,9-20; Ef 3,13-21 

14:00 Drienovská Nová Ves Misijne popoludnie 

27.9.2015 17. po Svätej Trojici 
8:00 Trebejov Kaz 12,1-7; Jk 2,15-18 
9:30 Obišovce   

11:00 Kysak   

6. po Svätej Trojici 
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